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E
r waren salades, bier en de barbecue ging aan. De mannen van

het dorp zaten rond de grote tafel, moe en bezweet na ruim

twee uur voetballen, aangezien de winnende goal nogal op

zich liet wachten. Uiteindelijk maakte Jeroen de 10-9 en konden we

ons uitgeput in het gras laten vallen.

We doen het een, twee keer per jaar op vrijdag. Een partijtje voetbal

op het grasveld naast de boerderij van een vriend, afgesloten met

een hapje en een drankje. Van een aantal mannen, onder wie ik,

waren de zoons er ook bij. De jongens zijn inmiddels zo oud en

groot dat ze makkelijk mee kunnen.

,,Toch raar’’, zei ik tegen een andere vader, ,,niet zo heel lang geleden

zaten we op zomermiddagen in De Tobbe op de rand van het grote

bad, voortdurend oplettend of de hoofdjes nog boven water waren

en nu halen ze bier voor elkaar.’’

We droomden een beetje terug naar die tijd, maar de rollen waren

ietwat omgedraaid. ,,Ja pap, ik zou nog een biertje nemen.’’

Het partijtje was ‘ouden tegen de jongen’ en mijn zoon zocht mij

voortdurend op, om even tegen me aan te leunen of te duwen en

twee keer speelde hij mij tussen de benen door en vroeg irritant

grijnzend: ,,Hé wat gebeurde er? Zag je dat?’’

Wij wonnen trouwens wel. Maar een van de vrienden die langs de

kant zat zei na afloop dat het ‘echt heel slecht’ was en dat geloofde

ik onmiddellijk. Het vrij hobbelige veld maakte

combineren zo goed als onmogelijk. En ook al

was er eigenlijk geen excuus voor de enorme

hoeveelheid kansen die aan beide zijden

werden gemist, die vonden we natuurlijk wel:

,,De doelen waren te klein.’’

Te klein

Herman Sandman

OGENBLIK

‘Luister
hier de
podcast
van
Herman’

De provincie Groningen werkt sa-
men met regionale overheden in
Noord-Duitsland al jaren aan een
rechtstreekse spoorverbinding naar
Bremen. Twee weken geleden wees
onderzoek door het Zwitserse bu-
reau SMA echter uit dat dit er de ko-
mende dertien jaar nog niet in zit.

Vooral de nieuwe Friesenbrücke
die nu wordt aangelegd over de
Eems staat de plannen in de weg. De-
ze 200 miljoen kostende draaibrug
staat vanaf de geplande oplevering
in 2024 straks 40 minuten open
voor de scheepvaart. De resterende
20 minuten zijn te weinig om de
Wunderline-trein goed in te passen.

,,Onbestaanbaar’’, reageert Chris-
tenUnie-Kamerlid Stieneke van der
Graaf. Zij roept staatssecretaris Vivi-
anne Heijnen via schriftelijke vra-

gen op om de kwestie op te nemen
met haar collega’s in Berlijn en in
Hannover, waar de deelstaatrege-
ring van Nedersaksen zetelt.

Groningen behelpt zich op de in-
ternationale route naar Duitsland
inmiddels al acht jaar met vervan-
gend busvervoer sinds de oude Frie-
senbrücke door een vrachtschip
werd kapot gevaren. Heijnen kan
Groningen niet nog dertien jaar la-
ten wachten, vindt Van der Graaf. Ze
moet haar gewicht in de schaal gooi-
en bij haar Duitse collega’s om meer
spoed in de zaak te krijgen. Tegelij-
kertijd moet zij ook kijken wat Ne-
derland zelf kan doen om de investe-
ringen naar voren te halen die nodig
zijn voor versnelling van het project
aan Nederlandse kant, vooral het
hoofdstation Groningen.

De Wunderline is volgens Van der
Graaf ook cruciaal voor de realisatie
van de Lelylijn. De sneltreinverbin-
ding van Groningen via Friesland en
Flevoland naar Amsterdam komt
pas in aanmerking voor Europese
subsidie als ze ook is aangesloten op
het internationale snelspoornet. De
Wunderline verbindt de Lelylijn via
Bremen met Berlijn en Scandinavië.

Ook de Groninger Staten hebben
grote zorgen. De fracties van Groen-
Links, D66 en Volt zijn teleurgesteld
dat de lijn nog tot 2036 op zich kan
laten wachten. Zij roepen Gedepu-
teerde Staten op om samen met het
kabinet een ‘intensieve lobby’ te
starten om bij de oosterburen een
oplossing af te dwingen.

,,Zeker in combinatie met de Lely-
lijn ligt er een enorme kans om Gro-
ningen per spoor te ontsluiten naar
bijvoorbeeld Scandinavië en Parijs’’,
stelt GroenLinks-Statenlid Bas de
Boer. ,,Die kans mogen we niet laten
liggen.” Aansluiting op het Europese
snelspoor is ook belangrijk voor de
bevordering van duurzame mobili-
teit en dus het klimaat, vindt zijn
Volt-collega Laura Reinink.

Wunderline moet
sneller op de rails
ERIK VAN DER VEEN

GRONINGEN Wachten tot 2036 op
een snelle treinverbinding met
Bremen is onbestaanbaar. Dat vin-
den de Kamerfractie van de Chris-
tenUnie en partijen in de Gronin-
ger Staten.

H
et gaat (op wat pijn in de
onderrug na) heel erg
goed. Maar van rust is
het bepaald niet geko-

men nadat Hugo Salinas Intiraimi
(71) in augustus vorig jaar zijn reis
had voltooid. ,,Had ik Hans en Karin
niet gevonden, dan was ik waar-
schijnlijk gewoon weer terug naar
huis in Bilbao gegaan”, zegt Salinas.
,,Nu moest ik door.” De Argentijn
had nog een tweede voor hem be-
langrijke missie die moest worden
volbracht.

De grote inspiratiebron in zijn le-
ven is het boek A Time of Gifts, van
Patrick Leigh Fermor. De Britse
schrijver liep in de jaren dertig van
Hoek van Holland dwars door Euro-
pa naar Istanbul, in een periode dat
het continent aan de vooravond
stond van de Tweede Wereldoorlog.
,,Van Nederland naar de Zwarte Zee,
in het spoor van Leigh Fermor, dat is
mijn nieuwe doel”, kondigde Salinas

in augustus al aan.
En het is hem gelukt. Afgelopen

week kwam hij na bijna elf maanden
lopen, fietsen (en wat rondhangen)
aan in de Roemeense havenstad
Constanta. ,,Het was een geweldige
reis! Zonder alle hulp die ik in Gro-
ningen heb gekregen was ik hier
nooit aan begonnen”, meldt Salinas
via Whatsapp.

Hoe zat het ook alweer, met die
voetreis van Salinas van Bilbao naar
Groningen? Daarvoor moeten we te-
rug naar 1984, toen Salinas op pel-
grimstocht naar Santiago de Com-
postela het paar Hans en Karin uit
Groningen ontmoette. Ondanks de
taalbarrière klikte het heel goed en
Hans besloot Salinas zijn pelgrims-
boekje te geven, vol met stempels en
adressen. Het belandde daarna bij
Salinas in een kist en in de vergetel-
heid, tot hij het een paar jaar geleden
terugvond.

In zijn hoofd nestelde zich het

idee dat Hans het boekje misschien
wel terug wilde hebben. ,,Zoiets per-
soonlijks hoort bij de eigenaar”, zei
Salinas en uiteindelijk besloot hij lo-
pend op pad te gaan. Naar de ‘West-
inghousestraat’ in Groningen, want
zo stond het volgens hem in het
boekje. Toen hij daar bijna een jaar
geleden na vijf maanden lopen aan-
kwam, bleek het huis dat hij zocht
niet meer te bestaan. Met wat hulp
ontdekte hij de volgende dag dat
Hans en Karin al vele jaren niet meer
in Groningen woonden, maar in Bei-
len. Het ging om Hans Punter en Ka-
rin Sjoukes. Een paar dagen later
kwam het tot een ontmoeting tus-
sen Salinas en Hans en Karin en kon
hij het boekje eindelijk overhandi-
gen. Op de vraag waar Salinas nu
naartoe gaat, heeft hij nog geen ant-
woord gegeven. Uitrusten ligt niet
voor de hand, gezien zijn levens-
motto: ,,Onderweg zijn is het mooi-
ste wat er is”.

Argentijnse pelgrim Hugo (71)
heeft zijn bestemming bereikt

STEF ALTENA

Hugo Salinas bij Constanta aan de Zwarte Zee.

Hoe zou het gaan
met Hugo Salinas
Intiraimi, die vo-
rig jaar van Bilbao
naar Groningen
liep om ‘Hans en
Karin’ in Beilen
een boekje terug
te brengen?

‘Onbestaanbaar’
dat trein naar
Bremen tot 2036
moet wachten

Dat is maandag bekendgemaakt.
Volgens Antje Diertens, voorzit-
ter van de raad van toezicht, is het
vertrek een gezamenlijk initia-
tief. Houben, die sinds 2009 met
succes leiding heeft gegeven aan
het evenement, wil geen toelich-
ting geven.

,,Er is door Houben een ontwik-
keling in gang gezet waarbinnen
de organisatie geen eenstemmig-
heid over is”, aldus Diertens. ,,Dat
heeft ertoe geleid dat hij die ont-
wikkeling niet langer wil leiden.
Wij hebben daarop gezegd dat het
misschien tijd is voor een andere
algemeen directeur.”

Een andere organisatiestruc-
tuur zou noodzakelijk zijn van-
wege maatschappelijk vraagstuk-
ken als inclusie, diversiteit en
duurzaamheid. ,,De vraag is hoe
je dat voor elkaar krijgt naast het
festival”, zegt Diertens. ,,De een
wil linksom, de ander rechtsom.”

Om de voortgang van ESNS te
waarborgen, is Frans Vreeke aan-

gesteld als interim-directeur.
Vreeke gaf eerder onder meer lei-
ding bij podium Tivoli in Utrecht.
ESNS trekt jaarlijks met optre-
dens van zo’n 350 artiestien zo’n
40.000 bezoekers naar Gronin-
gen.

Het opstellen van een plan om
Eurosonic Noorderslag in de ba-
sisinfrastructuur (BIS) met Rijks
gesubsidieerde cultuurinstellin-
gen te houden, gaat gewoon door.
Diertens: ,,Het is niet zo dat de he-
leboel nu omligt. Er zijn hier tach-
tig mensen met passie aan het
werk.”

Directeur ESNS weg na
‘verschil van inzicht'
GRONINGEN Eurosonic Noorder-
slag in Groningen moet op zoek
naar een nieuwe algemeen di-
recteur. De huidige baas, Dago
Houben, is vertrokken na een
‘verschil van inzicht’ over de
toekomstige organisatie van het
festival.

Dago Houben gaf sinds 2009 lei-

ding aan festival Eurosonic Noor-

derslag.


